
NOTICE OF STUDY COMMENCEMENT
Highway 3 Widening in the Town of Essex

From 0.8 km west of Ellis Side Road easterly to 2.2 km east of Essex
County Road 23

(Contract 2020-3006)

The Project
The Ontario Ministry of Transportation (MTO) has retained Coco Paving Inc.
(Coco) and Dillon Consulting Limited (Dillon) to complete the Design-Build (DB)
contract for the Class Environmental Assessment (EA), detailed design and
construction of the Highway 3 Widening in the Town of Essex.

Highway 3 work will be initiated in 2021 with construction being completed in
2023, subject to approvals. Additional project information and construction
updates will be posted to the project website at www.hwy3.ca. The website will
be updated as the project progresses.  

From: Dillon Consulting Limited
To: Clerks
Subject: Hwy 3 Widening - Notice of Study Commencement
Date: Thursday, December 10, 2020 1:13:21 PM

CAUTION: This email originated from outside your organization. Exercise caution when
opening attachments or clicking links, especially from unknown senders.

https://linkprotect.cudasvc.com/url?a=https%3a%2f%2fdillon.us12.list-manage.com%2ftrack%2fclick%3fu%3d8bbe440768284131a75f98d3e%26id%3dfa9343666a%26e%3d46116dff6e&c=E,1,Eo8pbi5J-OQAksOveBGd9R6N4epxZvS5q_1RWVX11hx0bg778u4MZt1VSAOpRr629zDqc9NaujYdBVuQQQuKVDn4T3H30DeROlujVCyfpQ,,&typo=1
mailto:Hwy3Essex@dillon.ca
mailto:Clerks@essex.ca


The Process
The project is being completed following the MTO Class EA for Provincial
Transportation Facilities (2000) for a Group “B” undertaking. Group “B” projects
are considered major improvements to existing transportation facilities. This
project will build upon the previously completed Preliminary Design as
documented in the November 2016 Transportation Environmental Study Report
(TESR) Addendum, which received Environmental Clearance in January 2017.

To allow construction to move ahead in unison with the design process, three
construction contracts will be produced. Prior to each of the three construction
contracts, a Design and Construction Report (DCR) will be prepared to
document the scope of work, potential impacts and mitigation measures. A
Notice of Completion will be issued for each DCR, advising of the start of the



30-day public review period.

Public and Agency Consultation
As part of this project, the project team is requesting your comments on the
proposed work. All comments are requested by December 23, 2020. If you
would like to speak with a project team member directly, please contact one of
the team members listed below.

Dillon Consulting Limited
Jeff Matthews, P. Eng.

Design Project Manager
130 Dufferin Avenue, Suite 1400

London, Ontario, N5R 5R2
519-438-6192 Ext. 1275
Hwy3Essex@dillon.ca

Ontario Ministry of Transportation
Graydon Botsford, P. Eng.

MTO Project Engineer
659 Exeter Road

London, Ontario, N6E 1L3
519-200-4604

Graydon.botsford@ontario.ca

Information collected will be used in accordance with the Freedom of
Information and Protection of Privacy Act. With the exception of personal
information, all comments will become part of the public record. If you have
accessibility requirements to participate in this project, please contact one of
the team members listed above.

Des renseignements sont disponsibles en francais en composant Sydney Tasfi,
1.888.345.5668 ext.1005.

AVIS DE DÉBUT D’ÉTUDE
Élargissement de l’autoroute 3 dans la ville d’Essex

mailto:Hwy3Essex@dillon.ca?subject=Hwy%203%20Widening%20-%20Notice%20of%20Study%20Commencement%20Comment
mailto:Graydon.botsford@ontario.ca?subject=Hwy%203%20Widening%20-%20Notice%20of%20Study%20Commencement%20Comment


De 0,8 km à l’ouest d’Ellis Side Road en direction est jusqu’à 2,2 km à
l’est d’Essex County Road 23 (contrat 2020-3006)

Le projet
Le ministère des Transports de l’Ontario (MTO) a retenu les services de Coco
Paving Inc. (Coco) et Dillon Consulting Limited (Dillon) pour réaliser le contrat
de conception-construction (CC) visant la conception détaillée et de
l’élargissement de l’autoroute 3 dans la ville d’Essex en vertu d’une évaluation
environnementale de portée générale.

Les travaux de l’autoroute 3 commenceront en 2021 et la construction
s’achèvera en 2023, sous réserve des approbations nécessaires. Des
informations supplémentaires sur le projet et des mises à jour sur la
construction seront publiées sur le site Web du projet à l’adresse
www.hwy3.ca. Le site Web sera mis à jour au fur et à mesure de l’avancement
des travaux.

https://linkprotect.cudasvc.com/url?a=https%3a%2f%2fdillon.us12.list-manage.com%2ftrack%2fclick%3fu%3d8bbe440768284131a75f98d3e%26id%3d428003d6ff%26e%3d46116dff6e&c=E,1,3IrWgRC_Pjv58pUYSigPJAxpPOzoPY99gtaTb5csiTI4-fQyk7vQglJMKYk3Xyodjs9Osa5nj6UEpv7ZpsqJSIjpE6_AEcoW3yGVOUq430Z2vir00OB1bIINGw,,&typo=1


Le processus
Le projet est en cours d’achèvement à la suite d’une évaluation
environnementale de portée générale pour les routes provinciales (2000) du
ministère des Transports pour une entreprise du groupe « B ». Les projets du
groupe « B » sont considérés comme des améliorations majeures des routes
existantes. Ce projet s’appuiera sur l’avant-projet préliminaire précédemment
réalisé, dans sa version consignée dans l’addendum au rapport d’étude
environnementale pour le transport de novembre 2016 qui a reçu l’autorisation
environnementale en janvier 2017.

Pour permettre à la construction d’avancer en tandem avec le processus de
conception, trois contrats de construction seront conclus. Avant chacun des
trois contrats de construction, un rapport de conception et de construction
(RCC) sera préparé pour exposer la portée des travaux, les effets potentiels et



les mesures d’atténuation. Un avis d’achèvement sera délivré pour chaque
RCC afin d’annoncer le début de la période d’examen public de 30 jours.

Consultation du public et des agences
Dans le cadre de ce projet, l’équipe de projet vous demande de lui faire part de
vos commentaires sur le travail proposé. Tous les commentaires doivent nous
parvenir avant le 23 décembre 2020. Si vous souhaitez parler directement
avec un membre de l’équipe, contactez l’une des personnes énumérées ci-
dessous.

Dillon Consulting Limited
Jeff Matthews, ing.

Chef du projet de conception
130, avenue Dufferin, bureau 1400

London (Ontario) N5R 5R2
519 438-6192 poste 1275

Hwy3Essex@dillon.ca

Ministère des Transports de l’Ontario
Graydon Botsford, ing.

Ingénieur de projet du MTO
659, chemin Exeter

London (Ontario) N6E 1L3
519 200-4604

Graydon.botsford@ontario.ca

L’information recueillie sera utilisée conformément à la Loi sur l’accès à
l’information et la protection de la vie privée. À l’exception des renseignements
personnels, tous les commentaires feront partie du domaine public. Si vous
avez des exigences d’accessibilité pour participer à ce projet, veuillez
communiquer avec l’un des membres de l’équipe énumérés ci-dessus.
 
Vous pouvez vous procurer des renseignements en français en appelant
Sydney Tasfi, au 1 888 345-5668 poste 1005.
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Highway 3 Widening Project Website le site Web du projet
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